—
E ASSASSINATION.

gion of the
Qr“" Y.

—_———

cADERS

timon

£

e REBEL IN CANADA,

They Assume Different Names.

MPORTANT PAPERS DESTRCYED

@eo. Sanders Doing the “Dirty Work.”

—_—

| $hree or fuur, ¢

ALETTER FROM JEFF. DAVIS

HE INDORSES THE &SSASI ATION

e —

COMPLIMENT TO SEC. SEWARD,

THE TRIAL ON MONDAY

Specisl Dispatch to The N. Y. Tribune.
‘W ASHINGTON, Monday, June 5, 1865,

The attempt to make out that Payne is a vietim of
#moral insanity ”’ promises to be an utter failure,so far
$he couneel have ouly succeeded in establishing clearly
Ris immoral sanity.

The Republican of to-night says that in the recent
manacling of Jeff. Davis he declared he would never be
froned alive. . After Le wag safely ironed, on being
ssked what he thenght of the neglect of his generals to
make any provision for his safety or for amnesty with
the rest of the army, he said he was a prisoner, and it
gidn’t become him to speak of it, but that any man of
pensc ecould imagine what he thought.

Almost the entire day of the Commission engeged

gpon the assassination conspi spent upon Dr.
Mudd’s ¢ase, and A most astonishing amount of down-
pight lying or a wholly unprecedented case of mistaken
identity.

The her letter brought forward by Government
produced something of a sensation. It will be remem-

was

bered that Gen. Halleck advised Gen. Shermen, on the

36th of April, that the plot included bim, and this I¢ ltc]

gonfl hat advice. The letteris written in a m

pipher of nnmerals, letters, characters and dot nnd

does not appear tohave laid long in the water.
—
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Suppresscd Testimony.
\Aﬂxr\rm\: Monday, June 5, 1865,

The following testimony in secret session of
the Court has obligingly furnishe
That of Sandford Conover ‘has been he
titiously m; ated form, and
pessity of now pub

Ric “ml Montgomery, & witness called for the prose-
oution, being duly sworn, testificd as follows:

By the Juus dvocate —(g Are yon a citizen of New-
Xork? A. Yes, sin,

. State w 1,»1!1\:1

ore h(ll"lk]‘
hence the ne-

or not you visited Canada in the
A. I(”i
m\x I <'w did you remain there? A, I rem: iined
aund forth, ever sines, within about a
two weeks time.

h not know in Washington City Jacob
Thompson, formerly cretary of the Interior, and
Cleme n it C. Clay, formerly of the United States Senate?

yor yon met t}1r~o persons in

et them in Capnada at To-
ind et Moutreal a number of
1 4, up

state whetl

AT
P. Holcomb ¢ |

X Du] yo.. or not meet George N. Sanders?

. And a man by the name of J.
citizen of the

umet? A
1 ar; —1I think
7 others under

any other Rebel

es in ( anada, of PU{V, that
met ]v’VO“"l\ Tucker, N. C.
als—and a grea t ma

there was a

th n e are 1' e ones that I pr

with; " one

Lu-t (A‘] ent C

those are
fmmiww n

incipally had
by the name of
Hicks up there
M‘»‘.

Q. Under how m
Thompson pass in C
be impossible for me

+

did Jacob
A. Tt would
him under
ler other names;

1e8

his principal name
Q. Do ‘u,n know under w

£ Jlement C. Clay
ass 04]: A. Yes, sir; one of them w

s Hope, "anothe
Lacey was -the principal one; another |

ate any conversation you may bave had with
son in Canada in t]m Summer of 1864 in
I sident of the United Rmn gout
ing him? A. Dauring the con-
m I.., n said th n he had
southern States who !
> good of the e
e have the tyrant |
\ers of ]n~ g that he chose
3 t)»nt lw W mll«l h,u have to point ont
man that he considered in his way, and his friends,
m; e termed them, would put him out of it, and not Jet
1 know any ar St‘ g about it, if nece
v would not consider it a crime, whe
e of fhe Confederacy.
. Did you or not see Thompson
1th n. “Jannary, 1860, and where?
i Montreal.
il l you state what he then
thng, in1egard to a pre position whi i been ma
tohim to rid the world of the tyrant X..; oln? A.
ada ]Awr been made to him to rid tl
world of ¢ )y n, Stanton, Grant, and some
pthers 1 > new "‘A D who 411'4(11‘[](
n.«‘n and : 1o exect
lertake \H"mnt regard I ) th
as in favor of the proposition, but
defer hi nswer until he had con-
nond, and th:
He gaid that
it would be a he people both
onth, to have th men killed.
Q. This was in January? A. That was in January

ready io
Sonth, anc
n and any

Ause

otl

khe dlm:
u
tin

some 2
That

n A.
I

) M to you, if a

r I !
]n
had

#ion

Jhing v

pest; that he him
had determined to
wlted his govern:
prly awalt I

Iy

North and

A, It was ahout
muhrr of times;
nyerss ation.
lomont (),
No, sir; in |
Thompson

| *‘xr mont h was it?
e

Cmv and had s
the Summer 4 1 5
bad told me t he was to do, Irepcated the
T and he said, ‘‘That's go—we
A ause, and ready to go any
“to do g under the snn” was his |
p»xpression, 1T remes: ‘‘ to serve their canse.” !
Q. Look at these prisoners at the bar, and see if you |
recognize any of them as having en seen by yon in
f‘nm:rlx:, and under what cireumstances AT
1ren that one without his eoat there [y
«yne,rgne of the acoused); I do not ki
Q “11] you state \\kux“ and 'H‘\ltl \\lmt mru-n
stances you saw him ¢ . I Lave seen him a number
oft}mm in Canada; I8 n\ him about the Eallsin

pre

1other one ‘ )y the name of |

I have forgotten the initials of his name 1

g || said

column 1

and 1 saw bhim again—
at him and I had some words—at
t Toronto City, Canada We
h ooccurred at that time? A. Ihad
yme time with Mr Thompson; gev-
o I\\ as (‘v\a
after
uu:l in lowmw tl'(‘
ssage-way near

Bummer of 1864,
t“.‘ ]15\7 time
Queen’s Hotel, 2

Q. Stute

ad an inte 8
eral others had sought
eted with him, aud had t
1 was through with Mr. Thompson,
room, I saw the man Payne in the pa
his door; Mr. Clement C. C i'w was talking with him

t the time; Mr. Clay stopped me a 'eul my haznds,
finishing a conversatic an undertone with this
man, and  when  he {t me for a mome n'i’
he eaid, “ Wait for I will return;
we then went out to some other
gentleman who was ente r Mr. Thompson's door,
lx d he came and bid me acking me where he
11d see me in half an lm | 1d I told him, and made
\ppointment to me 1 y; while Mr. Clay was

from me I sp is an and agked him who
vag: 1 (‘l)l”l]"'("l ed talking about some of the topics
I?.ar were tne usaoal topics of convers: ation among the
men {here, and he rather heslt ited telli ing who he was. |
He (Payne) said, “Oh, T am aCanadian;” givingme to'|
understand that I was not to ask auy more.

Q. Did y 1ot ask Thompson or (,l'x) who he was? |
A. Yes, sir; 1 made some mention in regard to this
man to Mr. Clay jo an interview I had with him aboug
half an hour sfter I saw him standing in the passage-
way, and he said, “What did he say ¥’ said I, “he said
fie was Canadian,” and he said, “That is, heisa
[ Canad " and laughed.

¢ e say he was one of their friends, or make

nark of that sortt A. He said we trast him.

What was the idea conveyed by the term (,'mn-

dian v ith his laugh? A. That was a very common ex-

n among the friends of theirs that were in the

abit of visiting the States. and gave me to understand

| that I was not to ask any more questions: that their in- |

| tercourse was of a very confidential nature, and th M
ir business was of a very confidential nature.

Q. Have yon been to Canada since the assassination
of the President? A. Yes, sir.
Q. State whether you met any of these men of whom
il you Ian‘e gpoken on your return to Canada, and if so,
| what conversation you ‘had with them there inregard to
the assassination of the President? A. J met Beverly
Tucker a very few days after the assassination, three or
four or five times.

Q. Wheret A. At \m'mnnl

Q. What conversation ha u yout? A. Ho said a great
deal in conversation about the wrongs that the South
had received from the Lands of Mr. Lincoln, and that
he desired his death long ago; that it was a pity he
did not have it long ago, and it was too bad that the

the

'v

any

Q

38,

| boys had not been allowed to act as they wanted to.

Q. Do yon menan by the “boys” the men who were
to assassinate him? A. Yes, sir; the Confederate
soldiers who were up there who had heen envu,_vd in
their raids; they us ed the expression *‘tl reir hu\a in
regard to their soldiers and the men in their employ; it
is comimon nny them.

Q “ml you not meet with Booth there?
> w Mr. Booth in Canada.
Q Lhd any of these men of whom you have spoken
say that Booth was one ome- men referred to by Jacob
Thompson who was willing to assassinate the Presi-
dent§ A. No, sir; W. H. Cleary told me; I related to
| him the conversation I had had, or a portion of it, with
{Mr. Thompson, in January. and he said that Booth was
one of the parties to whom Ihmrpmn h ad referred.

Q. Did he say in that conneetion anything further in
reg tolim? A. No, sir; be said in regard to the
| assassination that it was too bad, but the whole work
had not been done.

What did \ﬂu understand by
“ the whole work A. 1 t
to assassinate a g_: eater numbe:
trying to.

Q. Do you know
tained to Thot
find .\!r. C
turv to M

| A. No, sir;
)

that expre

at they in
han they succee

tion this man Cleary sus-

lcomb told me I would

a sort of secre-

hompson told me he was

and that if I scoght him at any

my business

same; that I

that he was a

time th’xt l.«

to Mr, Clear)

could have perfr coufidence
very clc )8e-1101 L);Lu man.

(’ Did Cleary make any remark when spe M'rrx of his
regret that the whole work had net been done; w
auy threat made to the effect that it wonld be yet do
AL sir ].( said “they bad better look out—we ¢
not done yet;” and remarked that they never woul
conquere A——] ever wounld give up

Q. What statement did Cle
| in regard to Booth’s having v
that be had been there

e last ti in
there in the Summer; he
¢ December, he thought

11\ onim;

as

Yes

in t‘ e Winter
December; he 1
said he had bheer
that that

| thoug

was

1




On your return to Canada did you learn
es that they supposed themsel be
pected of this ¢ ation, and were they taking any
steps to conee aevidence of their guilt? A.
ey knew a few days after the a
ing, if anything}
they
od n-“
» number

destroying
that they were going
violation of the neutrali
re they were indicted
d you learn they were destr
about that time? A, They told me.

Q. Which one of them? A. Each of
mention of that.

Q. What name did you assnme in your intercourse
with them? A, I assumed my proper name, James
Thompson, and then, leading them to suppose that
was my right name, and that I wished to conceal i
there g0 ag not to be identifiad by Union spies, I adopted
other names; at any hotel I might be stopping, I never

| registered ‘‘ Thompson” on the book; I led them to
suppose that I wished to conceal that name, but James
Thompson was the name that they supposed was my
proper name.

Q. Your whole object in all that was simply to ascer-
tain their plans against the Government of the Umited
States? A. Yes, sir, that was my whole object.

Q. Will you state how you became acquainted with
this cipher which has just been shown you? A. Isaw

i in Mr. Clay’s house, the private house in
s stopping in 8t. Catharines.
1s that? A. That was in the Summer of

ying papers

them made

Q. Have you not een the bearer of dispatchea
for these personst sir; I was intrusted with
dispatches to carry from Canada to Richmond.

Q. Did you carry them? I cairied some to Gor-
donsville, with instruections t I was to send them
from there.

Q. Did you receive dispatehes in reply?
did.

Q. V A. Yes, sir;
earriec

A, Once I

Were they carried backy they
1 back.

Did

were
yOU

known

throngh Washington? Did you
make themn to t Government? A. Yes, sir;
each time I vered the dispatches always to the Gov-
ernment of the United States; I passed nothing that I
xcept by their permission.
> ym were the dispatches received at Gor-
A gentleman who represen self
to me ing in their State Departme
with the answer by their Secretary of State.

Q. And youn bore the dispatches to whor
Thomps I bore them b -

Q. 1 e men, Thomps y

esent elves as belng in the service of the
federate Government? A. Yes, si

). When was it that yon T
Gordonsville?t A. It was in the Fall;
in October.

QQ. Did you ever hear the subject of the raids'from
Canada upon our frontier, of the burning of our cit
spoken of among these conspirators? A. Yes
many times.

Q. By Thompson, Clay, Cleary, Tucker, Sand
those ment A, es, sir; I know that Mr, Clay

the prime movers in the matter before the
started.
understood in your econversation
hese men fully approved of th
they received the direct
ent C. Clay, jr.; he represent I
ing a sort of, representative of the War Depart-

L was
1

8

with them

u
t e enterprises {

ler

3. Do you not consider that you enjoyed fully the
confidence o men 8¢ as that they freely commu-
nicated to you? A. X« 1 do not think they would
have entrusted those dispatches to me unless they had
the fullest confidence in me,
Did they or not, at

sting und t

all t
/|
1

represent them-
of their Govern-
chinond ? sented themselves
ving full power to act wit t reference to them;
y repeatedly told me, both Mr. Clay and Mr. Thomp-
that they had full power to aet by their Govern-
it in anything they deemed expedient, and for the |
benefit of their cause.
Q. Were you in Canada at the time the attempt was
madde 10 Iire the City of New-York? A, Yes, si
Q. Was that the subject of much conversation among
these peoplet A. I left Canada with the news two days
before the attempt was made to bring it to the Depart- |
ment at Washington?

Q. That such a project was contemplated? A, -Ves, >

l"l. You knew
fuil s

netion of

A. Yes, sir. |
me in regard to the St.

I did not know the point |
1ade, but I told the Govern-
ment at Washington that they were to set. out on a raid
of a kind before the St. Albans raid; I also told them of
the intended raid on Buffulo and Rochester, and by that
meaas prevented those raids;

Q

who
Known

A

was subgequently hanged ‘at
leading in the enter-

did not know him by that

penses the eq

it originated there, and had !hu] :
nen ? 4 i
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poken of amon
snoken of; t) ey
titious names in
Ay you do mnot k
r; 1 knew that the ghject mission was
plated; I did not know who were to be the im-
mediate executors of the plot; I knew of the plan at
the time and reported it.

Q. Did you hear the subject of the funds by which all
these enterprises Were carried on spoken of amoung
these eonspirators as to who had the funds or the amount
they had, or anything of that sort? A. Yes, sir; in
regard to the ruidiuﬁ, My. Clay had funds.

Q, Did you ever hear the probable amount spoken of
by any of them? A. No, sir; he represented to me that
he always had plenty of money to i;uy for anything that
was worth paying for; he told me he had money,

Q. Do you know in “what bank in Montreal these
Rebels kept their money and fands?  A. No, sir, I do
not

Q. You knew that there was a Bank of Ontario in
Moptreal? A, Xes, gir,

Ikuow that there is such a
bank; T know that they deposited in several differeut
banks; they transacted a good deal of business in what
I think is called the Niagara D t nk. Itis
almost opposite where Mr. Clay's residence was in St.
Catherine’s during last Summer; thoy transacted a
great deal of business at that bank. .

Q. What was ( N. Banders's position there, if
he had a defined po A. Mr. Clay told me that I
had better not tell him the things that they intrusted to
me; that he was a very good man to do their dirty
work; that is just what Mr. Clay told me,

Q. He was theg doing their work, but it was dirty
work{ A. Mr. Clay said he associated with men that
they could not associate with; that he was very useful
to them in that way; that he was a very useful man to
them indeed.

Cross-ezamined by Mr. Aiken—
from? A. New-York City originall;

Q. What time in the year was it that you said Mr.
Thompson told you a proposition had been made to

. I never
of using
1 each other,
about Beall?

£ those mon 7
were in ti
convy

‘Where are youn

¢ of Professor
ars, Clay aud
idenfify

1tion the

of S

Q. I understood
Holeomb in connection with t
others; I wou ike to know
bim in the movements, plans and oper
men? A.Imade & proposition to Mr, Cl
dispatches for them and to do this work
getting into their confidence, and Mr. Cleary
before Mr. Holcomb that he had authority to
(Clay’s) name by power of attorney, and his
of them being representatives of the C
States Government, as they called it.
l‘ TESTIMONY OF B. MERRITT.
| James B. Merritt, a witness ealled for the prosecn-
} tion, being duly sworn, testified as follows:
| By the Judge-Advocate.—Q. Of what State are you a
|native? A. I donot know whether I am a native of
New-York or Canada, but have hailed always from
| New-Y
| Q. What is your profe
| Q. Have you been resid
| Canada, and if so in what C
been in Canada about a year, pa
sor and pert of the tiwe at North
County.

Q. Were you or not in the month of October or No-
vember lost in Toronto, Canadat A. I was.

Q. State whether you met there a man by the name
of Young? A. I met George Young there,

Q. Did young profess to be trom Kentucky? A, I
believe that he did; I believe he was formerly of Mor-

on, Kentucky,
2. Did you meet a man named Ford of Kentucky, a
deserter ? . X sir.
Q. Did you meet a man named Grover, from Louis-

me

his
11, both
derates |

told

A. A physician. |
not some time in
; da? A. Ihave

) time at Wind-

ries, Waterlo

with Young in re-
A. Yes, sir, some,
1e said to you, if anything, in
important matter being on the
of the Rebelliont A, He asked
me if 1 had seen Col. Steele before Ileft Windsor,

onversation

Q. Will you state 1
regard to some Vv

table in the interest

him? A. In the early pact of the year; in January,

Q. You stated, I think, that immodiately after that |

you saw Mr. Clay ¥ A. No, sir, I did not.

Q. When did you see Mr. Clay?
after the conversation in the Summer,

Q. The Summer of 18647 A. Yes, sir, in which he
spoke to Mr. Thompson of being able to put the Presi-
dent out of the way whenever he was ready.

Q. Did you ever hear anything in Canada of Mr. Sur-
radt as being connected with the plot? A. I didnot.

Q. Did you receive any pay from the Confederate
Government for going ta Gordonsvills with dispatches 1
A. I reoeived for the gervices to defray railroad ex-
pivalent of $150 in greenbacks.

Q. Was it not &150 in greenbacks? A. It was; I
have forgotten the amount in Canada money; gold was
about 260 at the time; T have forgotten 1at it waa
that I received but reported the fact of having re.
ceived it to the War Department at Washington, and
applied it on my expense account as having received it
from the Government.

Q. On your return with the Gordonsville dispatches
for the Rebels in Canada did yvou leave a copy of those
dispatches herc? A. X handed the original dispatche
over to the authorities, and those of them that they
eelected 1o go ahead I carried on, and those they did
not they retained.

By the Court— Q.

I wan: to agk an explanation of &

answer you made. I understood you in your testimony

to say that after the assassination of the Pres

some of those who had been engaged in i

Canada, and you said they expres g

had not been allowed to proc
inderstood me; I did not

een engaged

24 |
y of those
pt at assassination or
1 to Canada

regret
sooner?
sented h
1y T
wlowed to act v
Q. Did y

hat I had ]

1 detained

their approv
understand that he had re
1 had given the dirvection foll
»l 8o; X never asked tl

geivel

ceived tl
Wi 1r impressior

1l

A. Immediately |

Q. Who was Col. Steele? A. Colonel Stecle is, I be-
lieve, a Kentuckian; what his given name is I don't |
now. )
Q. Was he a Rebel in the Rebelgervicet A. He had

, a8 I understood, a Rebel in the service. 1
Proceed with what Young told you. A. He asked
| me if Col. Steele had said anything to me in relation te
he Presidential eleetion; T told him that he had not;
| then he said, ** We have something on the tapis of much
| more importance than any raid we have made or can
| make, or sometbing of that character,
Did he proceed to state what it was? A. T asked
iim what it wa he said it was determined that Old
Abe should never be inaugurated; if T underst ¢
right, that was I I asked him howhe
| kne he raid \ » would not be in inangu-
| rated; they bhad plenty of friends, I think he gaid, in
| Washington; he spoke in relation to Mr. Lineoln, and
| used some ungentlemanly terms; called him a damned
old tyrant, or something like that.
I Q. That was Young? 4 .
| Q. Did you after ward see Steeie and Sanders to
{ gL‘l €8, . » -
Q. Do you mean George N. Sar

hert A.
| was introduced to Geocrge N
Q. Will you state what
| tion to the same matter by ei p
sion? A. asked Col. Steele what was going to be
done, or how he liked the prospects of the Presidential
| election; Col. Sieele’s expression was, * The damned
old tyrant will serve another term if he is elected;”
George Sanders said * He would keep himself close if
he did serve another term.”

Q. Did Sanders say at the same time that Steele said
¢ that damned old tyrant never should serve another
term ¢ A. Yes sir.

Q. Were you afterward in Montreal in the month of |
February last? A, I was. !

Q. Did yon or not hear among the Rebels thore the
subject of the assassination of the President freely
spoke oft A. Yes, sir.

Q. Did you or not hear mentioned the names of the
persons who were willing Jo assassinate him? A. I
heard Mr, Sanders name over a number of persons that
were ready and willing as he said to engage in the une
dertaking to remove the President, Vice-President,
Cabinet, and some of the leading Generals.

‘What, if, anything, did George N. Sanders say in
relation to their having plenty of money to accompligh |
those assassinations? A. Sanders said there was auy
amount of money to aceomplish the purpose; I think
that was the expression used,

Q. That was the assassinationt A. Yes, sir; he
read a letter which he said he had received from the
President of the Confederacy. %

Q. Meaning Jeff. Davis? A. Yes, sir; which letter
justified him in making any arrangements that he
conld to accomplish the object.

Q. Was there nota meeting of those Rebels at that
time in Montreal where Sanders was, and where you
were also? A, Yes, sir.

Q. Was it at this meeting that Sanders read that
letter from Jeff. Davis ¥ A. Yes, sir,

Q. Will you state some of the langnage of that letter,
the strong language which be used, if the tyranny of
Mr. Lineoln was submitted to? +A. I donot know as I
can use the oXREtdaL ruagzes s

|




Q. of itt A. The ‘letter was in svD-
stance, that if the people in Canada and the Southerners
in the States were wilﬁm‘z to submit to be governed by
such a tyrant Lincoln, he did not wish to recognize
them as friends or associates, or something like that.

Q. And yousay that in that letter he expressed lLis
approbation of whateve: measures they might take to
accomplish this object? A. Yes, sir.

Q. Was that letter read openly in this meefing by

| Sanders? A. Yes, sir.

he substance

. After it was read, was it or was it not handed to

the membors of the meeting and read by them one after
anoither? A. Col Steele read it, I think; Capt. Scott
read it, and Young and Hill

Q. These were all known as Rebels, were they not ?
A. I believe they were.

Q. Did they or not all acquiesce, after reading it, in
the correciness with which Sanders had read it openly
to the meeting? A, There was no remark made as to
any misstatement of the letter by Sanders. ¥

As far as you would judee, did it seem to be the
se of that meeting that it was proper to have this ob-

accomplished? A. I did not hear any objection

sen

. Yon said that was in the month of February; ocan |

held? " A. Ishould think i was somewhere about
middle of February.

Q. By whom were you invited to attend the meotiig?
A. Capt. Seott invited me to attend the meeting.

veu say at what time of the month that meeting was |
the

Q. Was it on that account or on seme other that San- |

ders named over the persons whoe were willingto ac-
cowmplish this assassinationt A. At that time.

Q. Will you state whether among the persons named
John Wilkes Booth was mentioned? A. Booth’s name
was mentioned; I do not remember that tLe name
John Wilkes was added to it.

3. Did yon see Booth yourself in Canadat Not
then; Isaw Booth in October, 1862

Q. Can you recall some other nar
tioned beside Booth? A. Yes, sir; George Harper
was one, Charles Cauldwell one, Randell and Harrison,

Q. Did you hear that person (Harrison) spoken of by
any other name; did you hear the mame Surratt men-
tioned? - A. I heard Surratt’s name mentioned.

Q. Do you know whether it was the same person or
not? A. I do not think it was.

Q. His rame is John Harrison Surratt 1
name was mentioned,

Q. Did you see the prisoner Harrold in Canada at

at timet A. I say saw Harrold; I saw the one
ho war vailled Harrison in Toronto.

Q. Would you recognize him; look

if A. After looking at the

the third one on the

Pointing to Harrold.)

who was ready to ae-

I unde

ymplish

A.

¢ that were men-

A. Surratt’s

th
w
"3

assist in
with the

mer
A. Idonot;

nize as ever hi

Ido
wing
1 except Harrold
i t 1 yon

if you un-
there was not a

a1t these prisoners | Q ac
they had left for Washington, probably for the purpose

ratood Mr. San- |

| My

A T

or not,

speaking of
ite the Pr

10 reasons for

sently

heart

person

: anything, in regard to the
Vice-President now President of
A. He said that if they could dis-

n it would be an easy matter to dis-
he was such a drunken sot it

pose of him in somo of

| letter to be those objects
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bage

rd to Mr. Seward, the
read the letter he
ot ferred that that was
artly the 1 uage of the letter; I think it was that if
;, the President, the Vice-President and
abir or Mr, Seward, could be disposed of, it would
satisfy the people of the North that they the (Soathern-
ers) had friends in the North, and that a peace eould
obtained on better terms than it could ot
i that they (the Rebels) had eudeavored to
bout a war between the United States and Eng-
that Mr. Seward, through his energy and
arted all their efforts.
Q. That was suggested as one of the reasons for get-
ting rid of him ¢ Yes, sir; for *‘removing” him,
Q). At a later period, say early in April, did yon meet
any of these parties? A, Yes, 8ir.

Q. State who they were and what conversation oc-

carred between you aund them? A. I wasin Toronio

n Wednesday and Thursday, the 5th and 6th of April

and on_ the evening of Weduesday I was on m)
ng to the theater when I met Harper 1 Ford,

sked me to go with them and spend the even

I declined, as I was going to the theater; the next

around by the Queen’s Hotel, and saw
11, Randall, Ford, and one Charles Holt,

. Did you see a man ealled Texas? Yes Sir.

. State the conversation which occurred there
nyou?! A, Harper said they were going to the
wnd they were going to ki ) the damndest

that had ever been heard of yet. e WAS 80!

conversation occurred among don’t mow
smber what; it was nothing of auy importance

y course of an hour or two I met Harper, and he said

1 h of Abe and the Vice-Presi-

than ten days, I might set

Did he say anything in reg
retary of Statei
ke of Mr. Seward,

and

land
wgacity, had thw

tl
and
morning I was

the
if I did not hear of the deat

ent aud Gen. Dix in
im down as a d——d fool

Q. Did Harper speak ¢
Surratt as being at Was
Booth’s name was mentioned
but I donotr 1ber hearing Surratt’'s at that time,

Q. Was a g said in regard to their having
friends in We igton?  A. They said they had plenty
of friends here and that there were some fifteen or
twenty going to Washington.,

Q. Did you or did you not call afterward and ascer-
tain that Harper had in fact left on the 8th of April?
A. On the Saturday afterward I was at Galt; Har-
per's mother is living some four or five miles from Galt,
between that and Paris; I aseertained then that he had
been to the place he had been stopping, and Caldwell
too, and had started for the States

Q. After youn had ascertained this information, that

les:
he time or not of Booth and
ton? A. I think that
being at Washington,

of assassinating the President, what steps did youn take
in the matter? A. Iwent to a Justice of the Peace
there for the purpose of giving information to have
them stopped; his name was Davisou.
Q. Statec what occurred on your applicationt A.
When I gave him the information he said the thing
was too ridiculously absurd or supremely absurd to take
any notice of; it woald only make me appear very foolish
to g h information and cause arrests to be made
on such grounds, as it was so inconsistent that no per-
B¢ ould helieve it.
Q. Therefore did he or not decline issuing any pro-
A. He declined to issue process.
Do you or not know et what time this man Har-
ned from the States to Canada ?
1 knowledge that he returned at all.
1at knowledge have you on the subject 1
alt on Friday a , and I found there from
Ford that he had been home on Thursday, and had
started to go back to the States again; that was the
Thursday after the assassination.
Q. Did you know while there
I offic did not

cer; v that he was a Re
as a broker at Windsor, opposite
Q. Did you ey

formerly Sec

W

was in G

A I

|
Ashley, a |
now that he was a- Rebel |

). one Col
i
sympathizer; he

etroit,
soe a letter from Jacob Thom

ary of the Interior, to him ? B
.‘I cannot tell exactly what time, Col,
Ashley handed me a letter which he had received from
Jacob Thompson asking him for funds for the benefit
of the Rebels to earry out thefr objects in Canada, and
he asked me if I could not contribute; he read me the
Jetter.

Q. What did you understand from him and from that

palndy

that the purpose was to raise means to pay the expenses
of those Who were unable to pay their own expenses to
go to the States and make raids; I so understood the
meaning of the letter; I may have misinterpreted it,

Q. Did you have any conversation with Jacob Thofrip-
fitl\n ((n"I ‘lement C. Clay? A. I had a éonversation with
Mr. Clay.

1wise be |

I il game table, and Scett and S

A. I have no

A, My understanding was | dre

1

I time? "A. In February.

i . State what it was? A, T spoke'to him in ‘Toronto

|[about the letter that Mr. Samders had exhibited in
Montreal—the letter of Jefferson Davis,

). Did you state to him what that letter was? A.
He seemed to understand the natore and character of
Lyheullctli?( per t]uc}lly;ﬂl Ml;'ed him wlat he thonght about
it, and he said he thought *‘the end w P
means;" that was his e;vreaﬂiun. 7 e

Justify the' assassiuation! A.
would Jnstify the means.

You say that when yon mentioned to him the
letter from Jefferson Davif, appr ving of this plan.of
assassination, he seemed to underitand it perfectly v
A.‘ 8, 8ir; he seemed to understand it,

Q. You spoke of hay ing heard the nmame of Sumtt'
Do you remember that he was at any time pointed out
to you while you were in Canada f AL He was pointed

| out to me once,
| Q- At what time was that and where? A. It was in
February, and I thank in Toronto,
Q. With whom was he theret did you observe! A.
I did not observe him with any one; he was walking en
the other side of the street, and was pointed out to me
as being Sarratt, and I a lined k it was
|| Seott who pointed hir
[ Seott, Ford and 1
Q. How often di
Booth there two or thr
| Q. With whom did you g
A. I do not know that I cc

| with him once at the St. I,

That the end

) Bl { .
A, Isaw

Y

m associating ¥
at the tal
rs was ot the

elf.

Q. Did you see Sander ) togethert A, I
do not know that I did any wore than at the tabie; they
were conversing with each other; at the table we all
|| drank some wine at Mr, Sanders’s expense.
| Q. Was not Booth recogniged by them sall as their

friend, and as fully permitted to any enterprise they
wore engaged in? A, Icaunot answer that question
for I do not know,

Q. Did you hear what Sanders said of Bootht A. I
know what was said in the meeting; outside of that I
did not hear any person speak particularly in relation
to Booth. .

Q. Did you have personal acquaintance with Booth
yourselft A. No, gir. I had se bhim a good many
times on the stage, and knew him very well by sight.

L f J. Wilkes Booth, exhibit No. 1,

]

of him? A. I

Q. Is [ niation
uld think that was the man.

Q. What is the full name of Harper, of whom yon
have gpoken? A. George Harper.

Cross-ezamingd by Mr, Stone—Q. Did you gee the man
who was called Harrison, and whom yon think is Har
rold, more than once in Canadat A. I think I saw
him two or three times.

Q. At what time did you see him? A. In February.

Q W time in February? A. About the middle,

1 of the month.
e? A. Idid not.
ted him out to you?
3rown and Ford and Holb

A. In a saloon,
A. In the evening.

larl the

hin
aim

than

ccount
with

: more partioularl
ntioned in e

on
nection

as this in Montreal? A.

ronto
Q. Was Booth in the saloon? A
After he was point
twice and that he went Harris
say? A, It y impres he went by
I do not remember to have heard the name
mentioned at all
Q. Did yon see him after that at any time till now 1
No, sir; I did not.
And you saw him to-day for the first time since
81T,
e dressed then, dg you remember? A,
t I do. i
reneral style of the dress;
hing
ntion,
es, but was he
> Was ¢or
ntil

saw or
you
that name

of Harroid |

him once

w,

was he well
about his
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AFTER RECESS
Tnmoq J. Murphy, Edward V. Murphy and P[\‘u-r? |
y were duly sworn by the J‘.u Advoca

porters to the Commission, in the presence of Il;u
accused.

James B.

Aiken:
Where were you born? A. Iwas bornin Canada.

. Then you are a native of Canada? A. 'l'hv first
question asked me by the Judge-Advocate was, ‘‘what
‘tate are you a native of,” and my answer was that I
Luuhl not tell; I can explain that; my people lived in
me, Oneida Coun ty. N. X father and mother \\r"'o
Canada visiting saud taking care of some of thei

ds at the time I was born; the question was r.mmi

y first time I offered my wto, whether I was a native

ew-York or Canada, and was undecided.

By the Judge- Advocate. . That was what you meant
by your answer ? A, Yes, sir.

By Mr. Aiken,—Q, What is your age? A, Nearly 40.

Q. How often did you visit Canada last S xv.mx and
Fallt A. Ihave been there all the time since May Jast
pretty much, with the exception of a few days in De-
eember, that I occasionally went back and forth to De-
troit.

Q. What was your
tic‘.up: medicine.

Q. When did yon first meet any of the parties you
have named, in Canada? A. Some of them I met the ]
first day I was there. |

Q. You went in May ? 3 I went in May. ‘

Q. Whe 'TO were they ? i f

Q By whom were you introduced to
A, Some of them introduced themselves,

Were you introduced to any of them 7 A.

nd“u'd afterward to some; Col. Ashlic
1y.

the first introdnotion you

was the first introduection I

Merritt's cross-examination continued 1

business in Canadat A. Prac-

these parties
then I
y intro-

had to those
had to
|
To wn\ of them? A. Oh, no; I think Col.
introduced me to two or thre there; am
rest was Capt, Scott,
Q. How was it that you were on st
terms with these gentlemen? A. Be
good Southerner; represented myself as suc

Ashl
€ others mg the
ential
was a

|this information that you have detailed heret

Q. Is that the reason why you were asked to
tribute? A. Yes, sir,

Q. On account of your known status there as a Sonth-
erner? A, They supposed I was a good Southerner
and I presume that was the reason why Mr. Asghley
asked me to contribute.

Q. 10u \pu}u‘ of drinking wine with Mr.
was that before after the meeting at which the letter

was read to which you referred? A. That was after
the interview we had in Oetober, but before the meet-
ing at which the letter of Davis was read.

Q. Where was that meeting held. A, In Mr, San-
ders's room,

Q. Who invited you to be present at fhat meeting?
A. Capt. Scott.

Q. It is possible that a portion of that letter has been
misapprehended; I would like to have you state the
main points in it again. A. Mr. Sanders read the let-
ter aloud; I did not read the letter myself; Ithink that
I stated that in the commencement the purport of the
letter was that Mr. Davis did not wish to recognize any
persons as his friends who were willing to submit to be
governed by Mr. Lincoln (conveying the sentiment—
the Irmgunge mlght be varied a good deal), and tnat if
the President and Vice-President, and scme of th n
Cabinet and the leading Generals could be disposed of,
it would satisfy the people of the North that they (the
Rebels) had friends here,

Q. That was stated in the letter?t A. That was
stated in the letter I think; that was the meaning of the
letter; the phraseology I, perhaps, do not exactly re-
member,

Q. We want to know what was actually said in the |
lettert A. I say that that was the substance; I do not |
say that was the exact phraseology. ‘

Q. Was there anything more in the letter? A. There |

oon-

Sanders—

 to any of the p
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. W hen did you first communicate to the Governmen}
A
I think it was two weeks ago to-day.

Q Sinee the assassination of the President? A. Yes,

‘What was your object in keeping 'this informa-
tum 80 long to yourself? ~A. There was no authority to
communicate it to.

But as a good citizen you were bound to commu-
nicate it, why did not youdo it? A. In the first place,
I was not here where I could communicate; I am a
practicing physi¢ian in North Dumfries, Canada; it is
some 500 or 600 miles from here.

Q. There is a Post-office at Dumfries? A. Yes, sir,
there is one,

Q. 'lh'-ro is one at Toronto and one at Montreal?
A. Yes, 8ir.

Is thut the only reason that you bave? 'A. No,

sir; I cannot assign any partionlar reasons why I did
not communicate it; the Guvernment, though, was in
possession of the information without my communicat-
ing, I understand.

Q. Was it not owing to the fact that you are a South-
erner in your feelings and affiliations? A. No, sir.

Q. Where were you when Mr. Surratt was pointed
out to you, as you state? A. In Toronto, I think,

(i At what time of the year Was that?! A. That was
in February,

Q. In February, A. Yes, sir:
ruary.

Q. Did yon have a good view of the ger
I m\v L the street,

18651 last Feb-

mant A,

or .H TOS

e crossiug, ai
t sort of a |
saw b onee; he
as I am, nearly five feet six inches,
inches, rather slim, and he wore a m
Q. What was the coler of the at o
Q. What was the cc
tice his hair particul
tache.
Q. What was th
know that I notice
Q. How was he
clothes, like any gentleman would be.
Q. Dark ed elot A, ouli k they
were, but I mig be mustaken,
Are you pretty positive that they were dark
1¢ Iv(‘ es? A. I wo ulu not be positive they were;
10t be positiv rrath, either, be-
wee I do not kno
L\. What day of the o
can recollect 7 A. I shoul
orhood of n 20th, perh

A, Darky

y. did not 1
that he had a
e color of his eyeat?

A. I do not
ossed 1

Drossed in ordinary

est?

18 near as you
is somewhere in
; At was after the

Toronto? A. L
n Consul in the

it

m Consul
an A

-\v'(.‘
t kmow

t that I know of.

D 2
know that E

1 you ev i
. re was one there? A, lo not
ever met hig

or mee

ine at Sanders's ex.
th him, did be
1 purposes of

Q. Wi you were drinking
P and in convivial conversaii
disclose to you freely any of the pis
the So y men in Caradat A. Not he table.

Q. Did he privately, in hie roomt A. I had no con-
rsation with ‘\(r Sanders exce pt t what I had at thosa
ervie tior y t he Soutberverg
that was in time I wea

ced ‘-v'lm to Clen

.».«k a

ve

—under t circum

stances wag

tt pointed ouf

Jul

Q. with ¥Ford e in regard

and purposes divulged in that meet-

Was you

ine?

A. Yes, sir.
Q. \\ as that che oceasion ?

pened to ~]n ak of this mun,

A. That is how he bap.

was considerable; it was quite a lengthy letter.

Did you make any expressions at the time in the || his

meeting? A. No, sir. |

Q. Did youn see the Justice of the Peace to wh om you
referred unmmlmlplv after that meetingt sir,

Q. How long was it afterward? A. It was overa ||
month. }

Q. What time was the letter read? A, The lotter ‘
was read in February, and I went on the 10th of April |
to see the Justice of the Peace.

Q. After the Justice of the Peace refused to aceede to |
your reqnuest what did yon then dot A. I then called
upon a judge of the C ourt of Assizes, made my state-
ment to him, and he said I should have to go fo the
Grand Jury.

What did you do then t
went home,

No

A. I did not do anything;

n about fiye feet gix inches
1t inches, wuld judge.
ed in dark

'8 were; hd

or dark-gray,

life of me, what

Q. You think he was a1
ht A, £
Q. Your
clothes? /
ight 1<nlvww1~
or gray; I counld not
he was dressed in,
Q. You think he
1is mustache
|l was not
By the Judg vocate—Q. 1 understand you to say
¢ 4 ratt's being pointed out to you
10 of the men spoken of in this
1s willing to _aecomp the assasrina.
A. He was oue of the men spos
s; Mr. Ford wasg present at thd

1t,

bad a dark mustache? A. I think

was dark; it was not red, at least I think

th
was beg

ny were present 86 that meetingd A, I
here were 10 or 185,

y ¢ an you naime
ere were Mr. S
Harper, Cal

name 28 many as yon
wders, Col Capt,
Scott, George Ford, K1 dict,
George Young apd Byro

Q. Do you know whet !
pot from Richmond, Va.t A.
and Cauldwell were both resid
at least y represented themsolves as such,

Q. Did they represent themselves m ve been
Rebel service? A, T believe they had been; I

ey had been in the eb ice; wl
oned or priv ates I cannot LY.

Q. » Clay o I whom you have spoken is C lament C,
Clay uf Alabama, formerly of the United States Senato,
isit not? A. \ es, 8ir; C. C. Clay, a tall. slim mam

By Mr. Aiken—Q. From what point did yon eom-
municate this inforwation to the Government? A. In
the War Department.

Q. Did you come directly here? A. Yes, gir; I have
in my pocket a letter from the Provost-Marshal Genes
ral stating t L rn had received a letter -which proved
to have been written by Squire Darisents, giving infore
msation of my visit to him wken I wished to bave Hare
per and Cauldwell arrested, and upon the receipt of
that letter they sent to Canada for me; if youn wish to
see the letter 1 can m‘mluw it.

B A. By whom was that letter

lweil, rk, Bene

er was orwng
that Huarper
nd, Va.g

in the
lh\ K
thee

T)
\dvocate without objection offered the
letter in evidence. It is as follows:
WaAr DEPARTMENT, ?
PROVOST-MBAF GENE H..u. s Bureav,
VasuiNarox, D . April 20, 1863, S
ada h est,
at you posess information cons
the I'resideut of the United
the Government—ihe
are r has been sent to present letter to you and to sce
company you to this civy ; if you \n’l come, the Secretary of
War authorizes me to )uu}ga you protection and security, and
all expeuses counecte with your journey both 'My LY
1dition, to promise a svitable recerd of useful informas
tion is fi shed. Independent of these conegiderations,'it i
hoped that the cause of humanity and justice will indnee yoa
to act promptly, individualing anything you mway know con-
nected with the recent tragedy in this city, or with any other
plots yet in preparation, The bearer is directed to pay all exs
penses connected \uth your trip. I am, etc., very res
spectfully your obedient servant,
James B. Fry, Pr
[The original of xL (nu roing

1] General
to

15 1\ O

—Q. It

was under t

in giving the

eeting of thoe consg Aor
y B¢ it was he good Southern
man, and in giving a reason for not communicating
this intormation to the Government, he said emphatice
ally he was not a good Southern wan; how is that dis.
crepancy explaine A. Isaid they admitted me, bes
said it in such

because wus

eause I was a good Southern man, and I &
ht it would be understood that I had

minds that I was a good

am not a Southern mang

he oath of alles

u at the time, Mr,
A. In Windsor,

3 ntributa ¢
opposite Detroit
Q. You stated that you did not contribute anything
at that time? A. I did not
Q. Did you ever «'umn‘u ite
purposa? A. No, sir.
Q. Either in money,

sir.

Q. When did you leave New-York?
or six years ago—more than th

Q. When were you last in N
have not been there, I th

Q. Did youn know anything of
city? A. Idid.

Q Did you communicate that to any one ?

. To whom? A. ToC u‘ Hill of Detroit.

® Q How did you ceme ything about that ?
A. I heard it at the tal R

Q. Did you communicate
after the attempt to burn the
tempt.

Q. Are you acquainted with Robert Kimball of To-
ronto? A. No, sir,

Q. Did yon ov- gsee him?

Q. He is the 1ther

anything for that specifio
advice t

A.
-York City?t A. B
, since 18538 or 1859.

the plot to burn that
A. Tdid,

or serviees, or A, No,

Four or five

knowledge befare ow
t cityt A. Beiore the at-

A. Not that T know of.

. I do not know bim
communicated to you thig
i to burn City at Windsori A,
olnut Drake, formerly of Morgan’s eommand.
Q. Was he the A. Another of the name of
Smith; I do not k Smith's fix name; but they
were both of Morg: had been to
Chieago to attend the Pr n\numu there,
and went there for tha purpose 3 g the publio
and releasing the Rebel priconers at Camp Douglassg
least, they told me that that was their object I

after they returned.




Q. After
to burn the {
dation in (
relations w

thus been made aware of the plog

§y of New-Yo and commif that depre.
icago, why did you continue your friéndly
h that elass of men ¥ A. For the purpose
of giving informa when I should find it of ime
portance; another thing, y ctice was mostly
mong that class of r herners; if you go
to Canada, you will { at nine-tenths of the people
are rank Rebel sympathizers,

Q. Did you continue your
relations with them after that?

Q. By whom were you {utinl for commuuicating tha |
information ? ' A. I never have received a dollartrom |
the Government for furnishing any informatioh from
Canada.

Q. Have you ever received anything from the Rebels
for any services rendered to them? A. No, sir; T say
I never received a do lar; the Government did advance
me money here the other day to pay my expenses; R
have proof in my pocket which T gan show if negessary
from the Provost-Marshal at Detroit that I furnished
valunable information without remuneration.

| Q. Why, after this, and after you were continuing
your relations with them, should they continue to think
you a good Southerner? A. You must ask them; thoy
oan give you more information on that point than I cau,

Q. l)l({ you intentioaally deceive them ? A. My in.

tention was to get all the information I could from

endly apd confidential

A. Idid.

Q. At the same time pretending to bé their friénds t
A, XYes, sir.
TESTIMONY OF BANDFORD CONOVER.

Sandford Conover, a witness dalled for the prosecn-
tion, being duly sworn, testitfied as follows:

By Assistant-Judge-Advocate Bingham—Q. State you®
full name and your preseat place of residencei. A
Sandford Conover, Montreal, Cantga,

Q. How long have you resided in Montreald A.
Zneo October last, i

Q.. State where you resided previous to going te
Canadat A, Itesideda short time in“Balfimore. ”

Q. State whether yon resided further South hiefore
thatt A. Yes, sir; at Richmond, |

Q. State what you were doing at Richmond when yod

‘wene therei A.IWs, g elerk in the War Department
Jor a 11me.
,]:“" “‘"5'_ -A. Upward of gix months,
,;”("' the War Depuriment .t.]r
: . .Y Government, as it was called ?
#ix; ihie Rebe’, wap Department.
Q. W 1o ¥ a3 at that time Secretary of War for that
orgadizat’on; A, Mr. James A. Seddon.
Q. He,w did you come to hé in the Rebel service? A.
I was conscripted and detailed for & cleykship; it was a
ehes) ay of getting cle

the Con

A, Yes, |

O State to the Court whether, when you were in
Vanada, you made the acquaintauce of auy of the per-
®0ns counnected with ation, as it
was ealled, of Rebels fre ates? A, Tdid,
and have since been int ted with them

Q. State the names of t 101 TOU Were
aoyuaivted ¥ A. George N. 5 cob T

I, burn, Beverley William C. T
Lewis Castleman, the Kev. Mr. Cameron, Mr. Porier-
Bleid, Capt. Magruder, and &4 number of others of less
note,

. Did you know Mr. Clemen
him; I may ‘also inclnde Geus.
Carrol S5

Q. Were you alse acquainted with any persons who|

ad the persc amed in Canada from the United
Btates? A, I knew Mr, Surratt; I kuew Mr. Booth.

Q. John Wil - A, Xes uir

State whether you saw either of the persons last
mamed, Booth or Surratt, in Canada more than once?
A. I never saw Booth more than once; I saw Surratt
on several successive days.

Q. With whom did you see
were there. A, I saw
on a number of days in April
&im in Mr. Jacob Thempson's room,
In company with Mr. George N
three places.

Q. Did he pass by the
Burratt: I am not positi
kim called Jack by gor
Q. Descr
ratl’
eleven i
. 3

a
q{

S0
n,

€. Clay? A. I knew
Frost of Missouri, and

them when
Mr, Surratt
last; I saw
nd T al8o saw him
Sanderg 2t two or

they

namio of John H. Surratt? A.
e nbont bis first name; I beard
—by Mr. Castleman. |
personal appearanee of this Mr. Sur-
man of about five feet mnine, ten or
nehes, somewhere in that neighborhood, I should
& spare mam, light-complexionad, with light

1

T.
Q. Yousay yousaw himin Montreal in Aprillasts
A. Yes, gir,

Q. Abcut what time in April wasit? A. Tt was
within a week before the President’s assassination; I
think about the 6th or 7th of April; somewhere in that
vieinity.

Q. In whose com

1 I

pany was he at the time yousaw
A. aw Lim in Mr, Thowpson’s company

w him in Thompson’s roomy A
Ir. Thompson's room.
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wve any communication to Mr.
:sence in his room, and what that

A. There was a conversation
there at that tir which it appeared that Mr,
Surratt had bronght dispatches from Richmond to Mr
Thomps those dispatches were the subject of th
oons

Q

Q.
broucht
was al
positi
whet!

Q.
Tho

ecoemmunication v

Richmond were the dispatches

r. Benjamin; and I think there

pher from Mr. Davis; T am not so

letter, but there was a letter from him,
her or not.

Q. mean Judah P. Benjamin, Sceretary of
Btate so-called Confederacy? Yes, gir.

Q. You sa spatches were the subject of con-
ve v say was the substance of the
8ispatc 7 purport to be? A. I had
some conversation r. Thompson previously on
$he subject of sginage Mr, Lincoln and his
©€abinet, of which I had informed the paper for which I
Was Corr nt, and I had been invited to partici

ate in t rise,

Q. By whom had youn been so invited to participate
in that ise ¥ A. By Mr. Thompson, and on this
occasion, he i 1 the papers or dispatches
there, and said thiz m the thing all right (referring
to the asaent of the Rebel authorities.)

Q. Did the J person that the Rebel
suthorities lis ht be the victims of this

ot 1 s 8 coln, Mr. Johnson, the
g stary of war, the Secretary of State and Judge
Chase.

Q. Did they say anything about any of the Generals?
A. And Grant.

Q. In that conneection was anything said, and if so,
what was said by Thompson and Surraty, or either of
them, touching ti Tect the &8s ination of the ofli-

med wonld ipon the people of the Unitod

1 their power to elect a President? A. Mr,

said on that oecasion (I think T am not so

ositive that it was on i but be did say on
the day befc I I speak,), that it
would leave t ly withont a head;
that there w Constitution of the
:t another_Presi-

s
€
e

€

1ber of the Cabinet
touching the dispatche
nd 1

A. No, sir, no fur-

ated that there was a letter in eypher from
] as the dispatch of Secretary Beujamin ?
Was the
Bpoken of 3
. In conneetion wit!
. Was any other st
may be allowed, I will sta
subject.
Q. When was your first ir
t? A, In February last,
Q. About wha F¥ebruary ¢
rt of February.
paQA That was wheret? A.
pon’s room in the St. Lawir
Q. State if you please wh
Mr. Thompson on that subject in your presence?
had calied on Mr. Thompson to make some inquiry
about a raid which had been contempls on Ogd
burg, New-York, failed e U
Btates Governme ion of sl
intentions of the prepared
for it, and I called to he done next
seeki items for and being
supposed by Mr. be a good
Rebel, he said é i
3 ) it for a time,
and he observe
better ce to
count I tole

substance of the letter of Davis also
No, only generally.

t

time in A, the early
That was* in Mr.
ce Hall Hotel.

1t was said at that time by

A.

Thomp-

1L
and were
i what was to be
I newspaper;
Thompson to
‘“we would
but we will cafch them
‘There is a better opport
immortaliz If and
1 vas 1€ to do

ng

I
gaye the cour
Do said, ‘* Some of
Joke on Abe and
this led to explanatic
it was to kill t 1
office; to use his own expr
removing them from of
was no murd ’

Q. State whether anythi
the gubject of commis
in his hands in blank? A. He
conferred oue on 1 I am not so positive whether
Yie had conferred it on Booth then or not; but he told
me.either them or :ubsequently that Booth had been
©ODIMmissio nd that everybody engaged in the enter-
prise would be commissioned, and if it succee
failed and they escaped to ( 1 conld
successfully ¢ »:d under the

Q. State whether you have any
of their holding 3 iong
Confec e
ferred on Bennett k
given to him in blan

3 y g to

31 him it was to be done
iTe going to play a grand

that was his expression;

when he informed me

or rather to remove th

he said, *

that the killir

an

Andy

’

W

‘It was only
gof a tyrant
d at that time on
Rel uthorities
commissions

ons from

t
had

anc

wledge
in from th
T A, gir, the commission cc
i, Youung, the St. Albans raider, was

i,

e

I
v

" | ation of the P

l

a|

blank commission filled

Q. By whom? A. It wasa s
up and conferred } Clay.

Q. What nawe was attached to it as it came into the
hands of the men from Richmond, if any? A, James
A. Seddon, Secretary of War,

Q. State to the Court whetlier yon saw the comm
slon yourself? A. I did.

Q. At whose instance were yon called to see it?
¥r. Thompson’s,

Q. Btate whether yon were asked to testify about the
genuineness of SBeddon’s signature, you having been a
plerk in his department ¢

Q. By whom were you as
and Mr. Abbots, ti ns

iers and Y mself,

3. 8 v you did testify on the question of
the genuineness of thabt signature of Heddon’s? A, I

A,

) r. Thompson
in the case, and also by

ther

J. Inthat Court? A. T testified before Judge -—
BIZNATIIE WAS :"‘H'!‘L]l“

. Hiate to the Co

lank commissien you saw

gnature or not? A, It was his genu-

was his ger
pe siguarur
7 vou had
Thompgon after the o1
February, before the tine
what time in February w
aept conversatl
iay to day, alt Ve
ry, for that month,
State to the Court
pecasions he offered you onc «
this work of the assassination
Nothing farther than
that 1 might immortalize
intry, ( in that - eame conneet
that Dooth had Dbeen commissioned,
man who wonld engage in the enterprise
Q). In these subsequent cohyersations state

t was said about the extent to which this plot was
to be carried==what language was usedf At another
stime 1 had a conversgation with Mr., William C. Cleary;
(); 1t was the day before or the same day-of the assas-
shnation

). Where att A. At St. Lawrence Hall; we were
speaking of the rejoicings in the States oyer the sur-
render of Lee and ke capture of Riehmond, and 8o on;
pnd Cleary remarked that they sould put the lJangh en
the other side of their mouth in a day or two; T think
$bat was the day beforoe the assasination took Place,

& Howid hgsay ey would do ity Ay Abese W
nothing further than thatsaid; it was known thagp'Y
was in the seeret of the conspiracy, and it was that he
had reference to: it was talked about as ocomamonly as
we would speak of the weather,

Q. Did you bave any conversation with Sanders
about that time it? A, One timea before that I
Lad a conversation with Sanders ked me if I
knew Booth very well; he

ion that Booth would ;
dissipated and reckless, and

euld prove a fail\

Q. What busines
your stay in Canad
A. T was a corres;

it eonversatic
u he spoken of
on met him w
it that
hind
ud cony
lay dux

a suhereque

"satic

s with him
ing the

whole “of
whethe of these
iovs in
? Al
csted
the
said

nv

this, 1 I
myself and g

pot

1
h

+

make a fizgzle it; that he was
was afraid the whole thing
S were you engaged in in fact during
& while you were ostensibly a Rebel ?
pendent of THE NEW-YORK TRIBUNE.
. Q. State tnthg Court whether before the assassina-
tion of the President you communicated to any person
in thf United States the information you had received
about their int m‘!?d rtuid 051 Ogdensburg or the assassin-
a 0 resident and his Cabinet. A. I did to
THE I\rw-j{om\ TRIBUNE, and they declined to publizh
it, because-they had been accnsed of publishing sensation
stories of that kind before, and they feared there might
be nothing in it, and did not wish to be accused of jpub-
lnhmg sensation stories, :

Q. State whether you mean to be understood as
saying that you communicated both the plan to make a
raid on Ogdensburg and the othel in regard to the
assassination of the President, or only one? ‘

Q. About how long before the Pres
m'wn did you make the imunieation 9
Mareh last, and also in ¥ ruary, I think; I gave them
& paragraph on the subject before the 4th of March,

Q. Iu order that we may be certain about it, I ask
you again, without indicating myself the date, about

hat time was it that yousaw this Surratt whom
you have described in the room of Thompson in Mon-
treal : the bearer of digpatches from Richmond? A.
I think it was about the 7th or 8th of April last, some-
where in that neighborhood; I eould not state it to-day;
it might have been the 8th or 9th, but it was within
fonr five days preceding the assassination of the
President.

Q. State what was said by Surratt, if anything, in-
dicating Lis connection with t! ®ot? A. There was
conaiderable conversation on the subject; I am unable
te render anything Surratt said in p:frtiuulur. but from
the whole conversatiog I inferred that he was to take
his part, whatev I 3

w




Q. State whether the substanee of his conversation
was that he was one of the persons in the plot to ex-
ecute the conspiracy on the President and his Cabinet?
A. That was the understanding.

Q. Was that the substance of his eonversation or
not? A. Thab was the substance of the conversation.

Q. Ishould like to know whether anything was said
in the several conversations yon had with Thompson,
Clay and Sanders about the use of money in the busi-
ness or not? A. Idonot think there was, but it was
always well understood there was plenty of mnm§
where there was apything to be done; I do not think
cverlbtnrd anything said about meney or compensation
at all,

Q. When youn say it was always understood, do you
mean it was as stated in gencral terms by these men, o
not? A. I do not think there was anything said on the
subject;’there may have been, bat not in my presence; I
tLink there was nothing said on the suhject of m z

Q. Did Surratt state at that time at wbat time he had
left Richmond, or not! A. T do not remember that e
did but it wasa v ery few days before; I do not know
whether he stated it or whether I understood it from
Mr, Thom 1 or how, but the understanding was that
it was a yery short time before; he was just from Rieh-
mond #8 Tunderstood.

Cross-examined by Mr. Doster—(Q, Did you ever see the
P I Payne or Atzerodt, in Canada ? Vo, 8ir;

ll I do not thirk T ever saw any of them anywhere.

{The prisoner, George A. Atzerodt, stood up for
identification |

Witness.—
seeing him

S(

o, sir; I have no recollection of ever
I think nat.
te that
Payne, stood
no ection of it.
you leave Richmond to

Yes,

Payne in C
up for ide

Py Mr, diken—
go Northi A. In December, 18

Q. Did you go immediately to New-York? A
gir,

Q. Did you in New-York make an arrancgeme
become tle correspondent of THE TRIBUNE?

ieh were published,
gement was made in w
icle T eontributed was from this

Q. Was the arrangement made in N A.
No, sir, it was made by letter.

Q. Where was it made? A. It was made in answer

irst commurication: I ineclosed the letter for

ation to the editor of THE NEW-YORK TRIBUNE

which was put ont, and I was requested to continue my

COTTESPO, gand did so, and received compensption
1 {ime {o time.

Q. What I want to get at is where you were at the
time you were engaged as a correspondent of THE
TRIBUNE; were you in Washington at the time you
made & regular connection with THE TRIBUNE as a
correspondent? A. Yos, sir,

Q. Then how soon did you go to Canada?

nt to
and

p1ty.
ew-York?

e

A, I went

ion to being a
were you in the service

t? A. No, sir.
Have you ever reerived compensation or pay from|
Government for services renderedt A. Not one|
cent nor promise.
Did you give out while in Canada—was it gen-
rstood—that you were a correspondent of
27 A. No, gir; it was understood that I

corresp nt of THE
and pay of our Gov-

was & Rebel.

Q. When you asked these gentlomen whom yon have
named if they had items that would be fit for publica-
tion, what paper did they suppose you were in corres-
pondence with? A. T never asked them for any items;
they never supposed I was a correspondent for any
)

2T,

Q. You said something about items for a paper? A
I was seeking items but I did not ask for them; what I
learned, however, I learned in conversation from these
parties because they supposed that I was a Rebel and I
was in their confidence.

Q. Then they never had any means of knowing that
you were a correspondent of THE TRIBUNRT A. No,

8ir,

Q. Were you admitted freely to their meetings? A.

e T; quite =Q.

Q. And to the® confidence too? A. T think so, sir;
they /may have had secrets thas I am not aware of, but
I certainly knew of a great many of their matters that
they intended to keep secret from the public.

J. Was the disclosure of the intended raid upon Og-
burg published in Tue TRIBUNE? A. I thinkit
1 contributed a letter with information of that

kind in it.

Q. Did T'understand you as stating to the court that
vou also communiecated to THE TRIBUNE something of the
p.ot abont the assassinatian? A. Yes, sir; I wrote them
on that subject.

Q. Did you commnunicate it to any one elset A, No
one but to THE TRIBUNE and my own family.

€. What was your idea in net communieating that
important intelligence at once to the Government, in-
stead of to THE TRIBUNE? A. I supposed that in giv-

» it to THE TRIBUNE that it amournted to the same
g as giving it to the Government; I snpposed that
relations between
I'rIBUNE and the Gover
would lose no time in g
the subject,and I did not choose
${o the Government setly from me;

ment were such that

r them information on
to have thelinformation
in recard to

A. No, |

riting afterward; the)
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thig, as in regard to some other secrets of the Rebels in
Canada, that I have exposed, I requested Mr. Gay of
THE TRIBUNE to give infol tion to the Government,
and I believe Lie has formerly done so,

Q. You must have been aware, a8 & newspaper man,
that if the fact was published in the newspe i
| would feat'the opportu of capturing the pe
A, Certainly so, sir.

Q. How many times did you see Surratt in Canada?
A. Isaw him for three or four times in succession, I
think, in A pril last.

Q. In whose room did you meet him? A. Isaw him
in Mr. Jacob Thompson’s room; I alse saw him in Mz,
Sanders’s room once.

Q. Had you any conversation with him personally ¢

I had.

What did he say to yon? A. Nothing more than
gpeaking about Riecbmond, I asking him how it looked,
and what changes there were in it.

(). He never said anything to yom personally, him-
self, about the intended assassination? A. No, sir,
only what was said in Mr. Thompson’s room; I was in-
troduced to Lim by Mr. Sanders; that was the first T
had seen of him.

3

The Trinl on Vionday.

W ASHINGTON, Monday, June 5, 1865,
of the previous day having been
the examination of witnesses was continued as

The record
read,
follow

IMCNY OF THE REV. W. B. EVANS.
ination of the Rev. William B. Evans, Pastor of
1 United States Presbyterian Colored
Y by Judge-Advocate Holt,

The tesvimony of this witness was to the effect that
he was well acquainted with J, Leeds Jenkius; knew
his neral reputation to be that of a disloyal m
tho L and previous to that period, he had pre-
tended to be in favor of the Union; had known him to
Le open aud outspoken in his symp.n.hy “_i{h the Re-

ellim; he was slightly acquainted with the prisoner,
Dr. Samuel A. Mudd; about the 1st or2d of March, while
coming to Washington the prisoner passed witness
coming in the same direction and entered the eity just
before the witness; did not see the accused in the city
on that oeearion; wpeither saw him return mor knew
where he stopped while the city. On the cross-e:

amination of witness conducted by Mr, Clampitt
the following evidence was adduced: IHave been ac-
quainted with Mr, Jenkins abont 15 years; he preiended
to be a Union man in 1861, but witness believed him a
hypocerite; knew from his actions that he was opposed
to the Government; those actions consisted in his
beiting  that the South would succeed . and
that the country. wounld go fo. ruin; did
not hear him use those expressions, but only heard
from others that, he had made use of them. Did not
know that he was a loyal man in 1863, or that he at-
| teo 1"'-d'm procure Union votes on the oecasion of an
election in Maryland; never knew him ' to attemptto
raise 4 disturbance at the poll in order to keep Union
men from voting, in eonsequence of which he was ar-
rested.

TESTIMONY OF T. B. ROBEY.

Fowaley B, Jobex, gxamingd ky Judge nq%'w.
[ftel’'ns folfows: Have'known ¥, Liceds JonkinnTor sev:
| eral years; from my personal knowledge of bis uniform
conduct and conyersation have known him to be oiié 6f
| the most disleyal meén in the couubry; open and out-

spoken in_ bhis hatred of the Government; heard him
]cur.w the President of the United States and say that
| 0ld Lincoln offered him an office but he wonld not held

e under snch a damnéd government,

examined by Myr. Clampitt—] have known Mr.
Jonkius for four or five years; knew him to be a Union
man and a Know-Notbing until he abandoned the
Union party, which he did immediately upon losing &
negro servant whom he had held as a slave; never
heard of any attempt on his part to secure Union votes
inWashingfon by indueing citizens of Maryland to return
to their residences, thongh on one ocecasion he hoisted a
Union flag in 1861; never had any suit against Mr.
Jenkins, but he had commeneed & suit against Andrew
B. Robey, witnesses” son, in consequence of his arrest
for disorderly behavior on the occasion of an election
in Marylaud; the suit was for an alleged false impris-
onment.

the editor and proprietors of |

TESTIMONY OF J. M. THOMPSON.

John M. Thompson, on being examined
Advoeate Holt, testified that he had known
kius for many yoars; that four years ago that gentleman
was reported be loyal, but that for the last two years
and 8ix months his reputation was the reverse of that,
his alleged disloyalty being of an open and
outspoken character; witness himself had been loyal to
the Government throughout the Rebellion; witness had
lived in the family of Mrs. Surratt for two years, and
from the conversations of that lady, whieh were in-
m\iahlfv against the Government, Le believed her to be
disloyal.

Cross-ezamined by Mr. Clampitt—In 1861 and 1862 Mr.
Jenking was considered a Union man; in 1863 he was
not; witness never knew of his coming to Washington
at any time to procure the votes of Union eitizens of
that Staie who had moved here but had not lost their
residences in Maryland; at one time Jenkins raised a
Union flag, but that was in 1861, when he had the
reputation of being a loyal man; witness had
heard him say that he hated the Government, but had
not heard him state any cause for his hate; in regard
to the emancipation police in the State of Maryland,
Jenkins said was all wrong; never heard him say that
he was as good & Union man as there was in the State
of Maryland, but that he was opposed to
some of the aets of the Administration.

By Assistant Judge-Advocate Burnett—Q. Which side
did he say he would fight for in case he was forced to
fight? A. He said he would go with the South.

[Aft the instance of Mr, Ewing, coungel for the pris-
oner, Dr, Samuel A. Mudd, who was not present at the
opening of the Court, the following witness for the
prosecution was recalled and his cross-examination
resnmed. ]

Re-cross-examination of the Rev. William B. Evans,
Pastor N. S. Presbyterian Chureh, Colored, of Wash-
ington, by Mr. Ewing—I am acquainted with the
prisoner, Dr. Samuel B. Mudd; I have seen him at the
Catholic Chureh at Bryautown; it was in December,
1850, when I saw him there; was never introduced to
the prisoner; saw him at different times after thset in
Washington City, on the street and abcut |
the hotels; think I met him at the
National THotel; think I saw_  him last
‘Winter at the house of Mrs. Surratt; I could not say

vhat time last Winter I saw him unless I referred to

ournal; I never visited Mrs, Surratt’s house; the
house which X saw the prisoner enter was on H-st., I
think, hetween Ninth zun& Tenth, or Eighth and Ninth-
sts,; 1 suppose it was Mrs. Surratt’s honse; I asked
a policeman I belicve at that time and -also asked a
lady standing on the pavement ‘‘whose honss was
that,” indicating the one into which I saw the prisoner

by Judge- |
{Ir. Jen-

icé

¥ enter, and

was

told it was Mrs. Suorratt’s hoose;
I could noi

positively say whether it was or
not; I do not recollect exactly between
what street the honse was situaied thongh I
think it was between the Patent Office and the Presi-
dent’s honse; could not gay etl
three-story house, and do not re
e on the pavement or
vhether there w portico in fro
house was on the south side of H-st.; I was riding
v the strect at the time, going to see the Rev, Mr.
Butlar of the Lutherian church.

Tdid not see him on that day, bat went to a prayer-
meeting at his church; saw Mrs. Ward there; I could
not name any others whom I saw there on that day ex
cept Mrs. Sophia Brussey and Miss Hlumphrey ; I stopped
at the houses of the es on other occasions durind
last Winter, when detained in the city over might I
ld stop at the house of Birs. Brussey, who is my
aunt; when I saw Dr. Mudd entering Mrs.
tt's house he was dressed in dark colored
clothes and a soft felt I have seen
his father within three years the road, coming
to this city; I mentiongd the fact of my seeing the

prisoner, Dr. Mudd, on the road to Washington, to m
wife; only the fact of seeing him g into Mrs. Sur-
ratt’s house I mentioned to my father-in-law; I hold a
seeret commiseion under the Government. and am a

e

it

hat;
on

detective oflicer.




